

Private collection Varanasi

Patrons of the Holy Mäzene des Heiligen

Historically, wealthy Hindu merchant banking families in Northern India had a long-standing tradition of supporting myriad religious activities in their communities. Particularly in the larger towns, families with a high position in finance and banking formed a focal point, both with regard to the economic and social concerns of the community. These families considered fair distribution of their wealth among the community and advancement of the Hindu religion as central to keeping and enhancing their social status. The tasks they typically undertook included the care of temples, maintenance of rites and festivities, as well as supporting the poor. The objects in this collection originate from such a merchant banking family of Varanasi (Benares). They are related to special forms of worship of Lord Krishna and other deities. Many of the paintings and the unusual gold Yantra have been highly revered by the family over several generations.

Further objects of this collection in part II:
cat. no. 2522, 2530.

Historisch gesehen hatten wohlhabende hinduistische Händlerfamilien in Nordindien eine lange Tradition in der Unterstützung religiöser Aktivitäten in ihren Gemeinden. Vor allem in den größeren Städten bildeten Familien mit einer hohen Position im Finanz- und Bankwesen einen Fokus, sowohl im Hinblick auf die wirtschaftlichen als auch auf die sozialen Belange der Gemeinschaft. Diese Familien hielten eine gerechte Verteilung ihres Vermögens unter der Gemeinschaft und die Förderung der hinduistischen Religion für zentral, um ihren sozialen Status zu erhalten und zu verbessern. Zu den typischen Aufgaben gehörten die Pflege von Tempeln, die Pflege von Riten und Festen sowie die Unterstützung der Hilfebedürftigen.

Die Objekte in dieser Sammlung stammen aus einer solchen Händlerfamilie aus Varanasi (Benares). Sie sind mit besonderen Formen der Anbetung von Krishna und anderen Gottheiten verbunden. Viele der Gemälde und das ungewöhnliche Gold-Yantra werden von der Familie seit mehreren Generationen hoch geschätzt.

Weitere Objekte der Sammlung in Teil II:
Kat. Nr.2522, 2530.